
Svaz chovatelů holštýnského skotu ČR, z.s.   
Rada plemenné knihy holštýnského skotu 
Benešovská 123, 252 09  H r a d i š t k o 

 
Z á p i s  

z 76. zasedání Rady plemenné knihy holštýnského skotu, konané 20. dubna 2022 
v zasedací místnosti ČMSCH, a.s. 

Přítomni:Členové: Ekl, Chmelík, Gažik, Kulanda, Motyčka, Vodička 
Hosté: Jelínková, Koudelová, Vondrášek 
Omluven: Braun, Šaloun, Verner 
 
Předseda Rady PK doc. Motyčka zahájil jednání v 09:45 hod. a řídil ho dle programu. 
1. Kontrola plnění úkolů: 

PH pro porody se zahrnutím genomiky byly zveřejněny v prosincové publikaci, PH pro délku březosti v publikaci 
duben 2022. Požadavek na přidání informace o počtu dojení ve stáji k ročním výsledkům KU bude probráno na 
Plemdatu v součinnosti s ČESTR,   
 

2. Zápis plemenných býků do PK za rok 2021: 
Rada vyslechla informaci o zápisu býků do PK za rok 2021 a schvaluje postup pracovníků zodpovědných za 
zápisy do PK. Celkem bylo zapsáno 229 býků, na ISB bylo z českých chovů zařazeno 15 býků. Členové Rady 
obdrželi materiál s podrobným rozborem zapsaných býků.  
 

3. Hodnocení exteriéru v roce 2021: 
Vondrášek seznámil členy Rady s výsledky hodnocení exteriéru za rok 2021. Nahodnoceno bylo 46.795 krav. 
Profesionální bonitéři aktuálně provádějí plošný popis exteriéru ve 306 podnicích (cca 350 stádech), 5 podniků 
začalo hodnotit nově, 2 podniky hodnocení ukončily z důvodu ukončení chovu holštýnských krav. V roce 2021 
dosáhlo 7 krav na hodnocení EX. Od dubna 2021 došlo k plánovanému navýšení ceny za bonitaci ze 30,- na 50,- 
Kč / hodnocenou krávu. Od července je na ČMSCH plánován nástup dalšího bonitéra H skotu. 

 
4. Plemenné hodnoty – vývoj, novinky  

Členové Rady PK byli seznámeni se současným stavem ve výpočtu PH, především PH pro zdraví a délku 
březosti. Plánuje se přechod výpočtu u znaků zdraví z VÚŽV Uhříněves na Plemdat a publikace i u býků podle 
vývoje spolehlivosti GEPH. 
Byla podána informace o zkušebním spuštění programu Mating, po členském shromáždění bude zpřístupněno 
chovatelům. Na základě připomínek bude následně program upravován. 
 

5. Projekt Fit Cow – průběžná informace 
V projektu Fit Cow je zapojeno 53 chovů, hotovo přes 36000 vzorků, více než 6.500 genotypovaných jalovic má 
už ukončenou první laktaci, členům Rady byly prezentovány výsledky, z nichž je patrné, že jak u znaků produkce, 
tak i u exteriéru je vysoká korelace mezi genomickou plemennou hodnotou a fenotypovým projevem. Někteří 
chovatelé si nechávají zasílat vybrané jalovice a býčky pro genotypování do USA, několik chovatelů uzavřelo 
trojdohodu mezi chovatelem, Svazem a CRV pro zasílání genotypů do Holandska. 
Byl vytvořen modul pro zpracování nesouhlasných původů, kdy je přímo z laboratoře zasílána chovateli informace 
o chybném původu, čímž se urychlila možnost původ opravit a získat tak dříve GPH od daného zvířete.  
 

6. Příprava a zpracování materiálů pro Členské shromáždění – příprava voleb 
Členové Rady PK schvalují dokument Realizace plnění šlechtitelského programu a Zpráva Rady PK za čtyřleté 
období 2018 - 2022, které obdrželi před jednáním elektronickou poštou, tento dokument bude předložen 
Členskému shromáždění ke schválení. Materiál bude po schválení Výborem Svazu vyvěšen na webových 
stránkách. Na ČS proběhnou volby do nového Výboru, Revizní komise a Rady PK na následující 4 roky, byly 
představeny kandidátky do jednotlivých orgánů Svazu.  
 

7. Informace o plánovaných akcích – Národní šampionát v Lysé 
Na pátek 7.10. 2022 je plánován Národní šampionát holštýnského skotu v rámci výstavy Zemědělec 2022 na 
výstavišti v Lysé nad Labem. Evropský šampionát v italské Veroně byl zrušen kvůli podmínkám IBR.   
 

8. Různé 
Motyčka poděkoval členům Rady PK za práci v uplynulém volebním období, ocenil práci Rady PK a těší se na 
spolupráci s členy, kteří kandidují i pro následující 4 roky. 

 
Hradištko, 25. dubna 2022 
 
Zapsal: Ing. Ladislav Vondrášek                                              Zápis odsouhlasil: doc.ing. Jiří  Motyčka, CSc.  


